
Zápis ze zasedání zastupitelstva Obce Rasošky č. 6 ze dne 4.4.2023 

Č.j. OUR/65/2023                                                                                     Sp. Zn. 101.2.1 A10 

 

  

Místo konání : Obecní úřad Rasošky 

Začátek jednání: 18:02 hod.   

Konec jednání :  20:36 hod. 

 

Přítomni: Oldřich Rezek, Ing. Pavel Pouznar, Ing. Martina Krystová, Petr Pilař,  Markéta   

                Alinová, Ing. Bc. Luboš Rejl. 

                                      

Omluveni: Karel Jandík 

 

Pořad jednání:  

1. Počet přítomných 6 – zastupitelstvo je usnášeníschopné                                                                                                        

2. Zapisovatel: Marie Kučerová 

    Ověřovatelé: Ing. Pavel Pouznar, Markéta Alinová 

                           

3. Program  

1. Schválení programu zasedání 

2. Volba zapisovatele, ověřovatelů 

3. Kontrola usnesení 

4. Smlouva o dílo – Čech Vzduchotechnika 

5. Schválení účetní závěrky obce a ZŠ a MŠ Rasošky 

6. Schválení rozdělení zisku ZŠ a MŠ Rasošky 

7. Schválení závěrečného účtu obce  

8. Veřejné osvětlení - dotace 

9. Pozemky farnost – informace 

10. Termínovaný vklad – informace 

11. Návrh – asistované setkání 

12. Smlouva o věcném břemeni – ČEZ Distribuce 

13. Různé a diskuze 

 

Starosta obce zahájil zasedání a uvítal přítomné. Oznámil, že je přítomno 6 zastupitelů – 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. Pan Karel Jandík je omluven. Poté se zeptal pana Morávka, 

zda opravdu má záměr přímého přenosu zasedání na youtube.com? Pan Morávek odpověděl, 

že záznam má sloužit pro informovanost občanů, kteří se nemohou zasedání zúčastnit, a že 



momentálně nemá záměr přímého přenosu ze zasedání. Na znamení nesouhlasu v 18:05 hod ze 

zasedání starosta obce odešel spolu se zastupitelkou Alinovou a zapisovatelkou Kučerovou.  

V době nepřítomnosti starosty vznikla diskuze, zda na takový záznam má pořizovatel právo. 

Do debaty se postupně zapojovali zastupitelé i hosté. Ing. Krystová uvedla, že na provedení 

záznamu zastupitelů, tedy občanů ve veřejných funkcích má pořizovatel právo. Udivilo ji, že 

nebyli o záměru provádění záznamu informováni přítomní, kteří nejsou ve veřejných funkcích. 

Další názor byl, že pokud někomu vadí videozáznam, může se pořizovat pouze audionahrávka, 

která by se ukládala na stránkách obce. Tato by se musela před vydáním upravit. V obecné 

rovině myšlenku o pořizování videozáznamu vyvolala především situace související se 

záměrem výstavby fotovoltaické elektrárny. 

Místostarosta informoval, že proběhla dvě jednání, na která byli pozváni starostové a 

místostarostové obcí Rasošky, Vlkov a Nový Ples. Záměrem je výstavba dvou fotovoltaických 

elektráren. Malé u Obchodního a Zemědělského družstva s napojením do nízkonapěťové sítě a 

velké na katastru obcí Rasošek, Vlkova a Nového Plesu s napojením do vysokého napětí. 

Investor mapuje situaci s Památkovým Ústavem, majiteli pozemků a platnou legislativou. Byl 

představen půdorysný náčrt chystaného záměru. Následně byl vysloven návrh zajít za starostou 

s informací, že videozáznam se pořizovat nebude. V 18:30 se na zasedání všichni vrátili a 

pokračovala diskuze o chystaném záměru. Do 19:05 probíhaly diskuze o možnostech zmaření 

záměru. Ing. Bc. Rejl nabídl možnost zjistit více informací na MMR, a to především v oblasti 

připravovaného Stavebního zákona a Zákona na ochranu půdy. Majitelé pozemků byli 

investorem osloveni s návrhem pronájmu pozemků na 30 let s částkou 30tis.Kč za hektar. 

Starosta informoval, že v průběhu týdne mu telefonovalo několik lidí, kteří byli osloveni a se 

záměrem nesouhlasit. V diskuzi zazněl i návrh obrátit se o pomoc na organizaci “Děti Země“ 

1. V 19:06 starosta pokračoval v zahájeném zasedání a přednesl program jednání doplněný  

o schválení smlouvy ČEZ, kterou obec obdržela až po zveřejnění programu zasedání. Program 

byl schválen.   

 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů. Zapisovatelkou byla navržena Marie Kučerová, jako 

ověřovatelé Ing. Pavel Pouznar a Markéta Alinová. Schváleno. 

 

3. Kontrola usnesení. Zadané úkoly nebyly. 

 

4. Starosta obce předložil smlouvu o dílo firmy ČECH Vzduchotechnika, s.r.o. Semonice na 

II.etapu elektrorekonstrukce ve škole, která proběhne od 1.7. do 20.8.2023. Smlouva byla 

schválena.  

 

5. Schválení účetní závěrky obce a školy. Starosta obce přednesl návrh na schválení účetní 

závěrky obce za rok 2022. Po schválení zastupitelé vyplnili a podepsali protokol o schválení. 

Dále starosta obce přednesl návrh na schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rasošky za rok 2022. 

Po schválení zastupitelé vyplnili a podepsali protokol o schválení.  

 

6. Schválení rozdělení zisku ZŠ a MŠ Rasošky za rok 2022. Starosta obce přednesl návrh na 

rozdělení zisku ZŚ a MŠ Rasošky: 201,-- Kč do fondu odměn, 19.967,24 Kč do rezervního 

fondu. Schváleno.  

 

7. Schválení závěrečného účtu obce Rasošky za rok 2022. Starosta obce přednesl návrh na 

schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 a vyjádření souhlasu s celoročním hospodařením 

s výhradou. Chyba uvedená ve zprávě o přezkumu hospodaření byla již opravena. Schváleno. 

 



8. Veřejné osvětlení. Starosta obce informoval, že v listopadu zastupitelstvo schválilo podání 

žádosti o dotaci na výměnu světel veřejného osvětlení. Firma ČEZ Distribuce obci oznámila, 

že bude v ulici Lumera předělávat elektrické vedení a tím by obec nedodržela podmínky dotace. 

I tak po zhodnocení všech okolností by byl finanční efekt jen minimální. Realizace z vlastních 

zdrojů vychází srovnatelně, při čemž výměna může probíhat postupně. Zastupitelé schválili 

revokaci usnesení č. 2/15 ze dne 22.11.2022 o podání žádosti o dotaci na veřejné osvětlení.  

 

9. Pozemky farnost. Starosta obce informoval o jednání o pozemcích u fotbalového hřiště 

s novým farářem Josefovské farnosti.  

 

10. Starosta obce informoval o zřízení termínovaného vkladu obce u Komerční banky. Je 

uzavřen na 12 měsíců s úrokem 6,1 procent. Vložená částka je 25 mil. korun. Zastupitelé vzali 

informaci na vědomí.  

 

11. Asistovaná setkání. Zastupitel Petr Pilař pozval přítomné na první setkání dne 26.4.2023 od 

17:30hodin v zasedací místnosti OÚ, kterou naplánoval bez ohledu na výsledek následného 

hlasování. Starosta obce poděkoval s tím, že on sám chtěl navrhnout, aby tato akce byla pod 

záštitou zahrádkářského spolku. Vyzval pana Pilaře, zda chce ještě něco uvést ke zmíněné akci. 

Ten vysvětlil, že se jedná o skupinu lidí, která bude vedená mentorkou. Cílem je vyslovení 

problémů, které občany trápí a hledání možných řešení pro zlepšení spolužití v obci. Ing. 

Krystová doplnila, že mentorka má za úkol vytvořit prostředí pro klidnou diskuzi. Návrh 

usnesení organizovat asistovaná setkání za úhradu obecních finančních prostředků nebyl 

schválen. 

12. Smlouva ČEZ Distribuce. Starosta obce předložil návrh smlouvy o zřízení věcného břemene 

– služebnosti č. IV-12-2023113/VB/2. Před časem obec k tomuto pozemku schválila smlouvu 

o smlouvě budoucí. Smlouva byla schválena.  

 

13. Různé: 

a) Starosta obce informoval o svozu nebezpečného odpadu 29.4.2023. Ve stejný den proběhne 

i sběr velkoobjemového odpadu. Kontejner bude přistaven za bytovkami.  

b) Starosta obce informoval o záměru zúčastnit se soutěže Vesnice roku a předal slovo Markétě 

Alinové. Ta informovala přítomné o podmínkách soutěže, přihláška se musí odeslat nejpozději 

28.4.2023.Podání přihlášky bylo schváleno.  

c) Starosta obce informoval, že v květnu na úřad nastoupí nová účetní.  

d) Rozpočtové opatření č.5. Starosta obce informoval o provedeném rozpočtovém opatření, kdy 

byl škole na základě závěrečného vyúčtování nařízen odvod části dotace z roku 2019 ve výši 

11.688 Kč. Vrácení musí proběhnout prostřednictvím zřizovatele školy. 

e) pokračování v diskuzi o fotovoltaické elektrárně. Na základě hledání dalšího smysluplného 

postupu byl p. Pilařem přednesen návrh na usnesení, že na základě podmínek ,které jsou 

zastupitelům známy by měli zastupitelé odhlasovat, zda souhlasí se záměrem výstavby 

agrivoltaické elektrárny. Starosta obce dal hlasovat, kdo je pro souhlas se záměrem. Souhlas 

nebyl schválen. 

Ing. Bc. Luboš Rejl vznesl dotaz, zda bude obec hledat právníka, který se orientuje v dané 

problematice, a který by našel argumenty pro zmaření realizace agrivoltaické elektrárny. Po 

kratší diskuzi na toto téma byl vysloven názor, že další postup bude stanoven po získaných 

informacích na MMR. Dále se debatovalo o způsobu informování občanů Rasošek 

o nesouhlasném postoji zastupitelů obce k chystanému záměru s cílem přesvědčit občany, kteří 

jsou majiteli dotčených pozemků, aby nájemní smlouvy neakceptovali. Bylo rozhodnuto, že je 

nutné vyvolat jednání s investorem a domluvit veřejné zasedání za účasti investora. 



f) Zastupitelé se domluvili na pracovní schůzce dne 11.4.2023 k projednání plánu rozvoje obce 

od 17:00 hodin a příští zastupitelstvo by se konalo 25.4.2023. 

g) Starosta obce poděkoval kulturnímu výboru za výlet na jižní Moravu, hasičům za čištění 

Zezule a zahrádkářům za organizaci akcí Ukliďme Česko a pletení pomlázek.  

 

14.Diskuze: 

a) Ing. Bc. Luboš Rejl podal návrh o zřízení nových webových stránek s možností zveřejňování 

zvukového záznamu ze zasedání a zveřejnění kroniky. Ing. Pavel Pouznar mu k tomu řekl, aby 

na příště předložil hrubý cenový návrh na potřebné vybavení HW a SW včetně výše licenčních 

poplatků. 

 

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Usnesení č. 6 ze zasedání zastupitelstva obce Rasošky ze dne 4.4.2023 

 

Zastupitelstvo obce Rasošky schvaluje:  

 

1.  Program jednání:  

               Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

2.  Zapisovatel i ověřovatelé:  

              Pro –6, proti - 0, zdržel se – 0  

 

3.  Smlouva o dílo s firmou ČECH Vzduchotechnika s.r.o.: 

             Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

4. Účetní závěrku obce Rasošky, sestavenou ke dni 31. 12. 2022 v rozsahu finančních výkazů: 

Rozvahy, Výkazu zisku a ztráty a Přílohy:  

             Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 
 

5. Účetní závěrku ZŠ a MŠ Rasošky, sestavenou ke dni 31. 12. 2022 v rozsahu finančních 

výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a ztráty a Přílohy: 

             Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

6. Výsledek hospodaření ZŠ a MŠ Rasošky a jeho rozdělení:  

                                                      201 Kč do fondu odměn, 19.967,24 Kč do rezervního fondu: 

              Pro –6 , proti - 0, zdržel se – 0 

 

7. Závěrečný účet obce Rasošky za rok 2022 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením 

s výhradou. Oprava chyby uvedené ve zprávě o přezkumu hospodaření byla již provedena:   

             Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

8. Revokaci usnesení č. 2 z 22.11.2022 o podání žádosti o dotaci na veřejné osvětlení: 

             Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

9. Smlouva č. IV-12-2023113/VB/2, Rasošky-knn pro p.č.1538/5-ČEZ Distribuce s.r.o.: 

            Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

10. Podání přihlášky do soutěže Vesnice roku 2023: 

            Pro – 6, proti - 0, zdržel se – 0 

 

 

 

II.  Zastupitelstvo obce Rasošky neschvaluje:    

 

1. Asistovaná setkání: 

            Pro – 3, proti – 2 (Rezek, Alinová), zdržel se – 1 – Rejl 

 

2. Vybudování agrivoltaiky v katastru obce za podmínek, které jsou zastupitelům známy: 

           Pro – 0, proti - 6, zdržel se – 0 

 

 

III.              Zastupitelstvo ukládá:     



 

                                                      

 

IV.  Zastupitelstvo bere na vědomí:  

a) Zřízení termínovaného vkladu u KB na 25 mil. korun 

b) Rozpočtové opatření č. 5/2023  

 

 

 

 

 

Starosta obce Rasošky: Oldřich Rezek …………………… 

 

Ověřovatelé : Ing. Pavel Pouznar    ……………………... 

 

                      Markéta Alinová          ……………………… 

 

 

Zápis byl vyhotoven v obci Rasošky dne 6.4.2023 

 

Marie Kučerová ………………… 

 

 

 


